

Учредитель: Федеральное государственное бюджетное
образовательное учреждение высшего образования
«Пермский государственный национальный исследовательский университет»

ПОЛИТОЛОГИЯ

2020. Том 14. № 1

Редакционная коллегия

Л. А. Фадеева (гл. редактор), Н. В. Борисова, И. М. Бусыгина, В. Я. Гельман,
И. В. Мирошниченко, П. В. Панов, В. Н. Руденко,
И. С. Семененко, А. В. Стародубцев, К. А. Сулимов
Ответственный секретарь – Н. М. Беляева

Редакционный совет

Акаха Тсуное, д.ф.н., профессор, директор Центра Восточно-азиатских исследований, Институт международных исследований (Монтерей, США)

Бусыгина Ирина Марковна, д.п.н., профессор, Московский государственный институт международных отношений (университет) МИД РФ.

Бушар Мишель, профессор, Университет Северной Британской Колумбии (Канада).

Малинова Ольга Юрьевна, д.ф.н., профессор, Институт научной информации по общественным наукам РАН.

Морозова Елена Васильевна, д.ф.н., профессор, Кубанский государственный университет.

Мацуцато Кимитака, д.ю.н., профессор, Центр славянских исследований университета Хоккайдо (Япония).

Рахшмир Павел Юхимович, д.и.н., профессор, Пермский государственный национальный исследовательский университет.

Росс Камерон, д.ф.н., Университет Данди (Великобритания).

Саква Ричард, профессор, Кентский университет (Великобритания).

Сморгунов Леонид Владимирович, д.ф.н., профессор, Санкт-Петербургский государственный университет.

Фадеева Любовь Александровна, д.и.н., профессор, Пермский государственный национальный исследовательский университет.

Редактор – составитель номера П. В. Панов

© Редакционная коллегия, 2020

Журнал зарегистрирован в Федеральной службе
по надзору в сфере связи, информационных технологий и
массовых коммуникаций (Роскомнадзор).
Свид. о регистрации средства массовой информации
ПИ № ФС77-68264 от 27 декабря 2016 г.

СОДЕРЖАНИЕ

<i>Артееев С. П.</i> Транснациональные политические пространства: вопросы политической субъектности. Финно-угорский мир	5
<i>Гайворонский Ю. О.</i> Эффекты взаимовлияния в условиях смешанной избирательной системы на федеральных выборах в России	18
<i>Флягин А. М.</i> Как изменился портрет российского губернатора: анализ биографий глав регионов. 1991–2019 гг.	29
<i>Борисова Н. В.</i> Судьба «неэтического регионализма» и языковые требования в регионалистской повестке: Воеводина и Истрия в сравнительной перспективе	40
<i>Ковин В. С.</i> Призрачный регионализм: случай Украины	54
<i>Поняев И. М.</i> Конфликт двоевластия в Ливии как процесс социально-политической трансформации	67
<i>Беляева Н. М.</i> Молодежная политика Европейского союза в 2000-е годы: эволюция ценностей и приоритетов	75
<i>Волкова А. В., Борисова О. В.</i> Гражданская оценка инновационной инфраструктуры мегаполиса: вызовы и уроки современной административной реформы	88
<i>Анисимов И. В., Комбаев А. В.</i> Особенности функционирования регионального политического режима в Республике Бурятия	97

Концепты и инструменты исследования

<i>Панов П. В.</i> Многоликий регионализм	102
<i>Минаева Э. Ю.</i> Локализация этнических групп: инструментарий анализа этнополитических процессов	116

Рецензии

<i>Фролова Ю. Н.</i> О невидимости баскской истории (рецензия на книгу «De los vascos sin historia a los vascos con historia»)	127
К сведению авторов	131

Bulletin of Perm University. Political Science

"Bulletin of Perm University. Political Science" is a peer-reviewed academic journal that sees its mission in sustaining a high level of academic discussion, which corresponds with the international political sciences standards. The journal publishes research articles, reviews of current issues in both English and Russian languages, which have not been published previously and are not under consideration for publication elsewhere.

Since 2010 the Bulletin is on The list of leading peer-reviewed scientific journals and publications in which the main scientific results of dissertations for the academic degrees of a doctor and candidate of sciences should be published (list of Higher Attestation Commission).

The Bulletin is included in the national information and analytical system "Russian Science Citation Index" (RSCI) and is available in the E-library.

Editorial Board

Editor-in-Chief – Lyubov A. Fadeeva, Doctor of Historical Sciences, Professor, Head of the Department of Political Science, Perm State University

Members of Editorial Board:

Nadezhda V. Borisova – Candidate of Political Sciences, Associate Professor, Professor, Department of Political Science, Perm State University

Irina M. Busygina – Doctor of Political Sciences, Professor, MGIMO University

Vladimir Ya. Gelman – Candidate of Political Sciences, Professor, European University at St. Petersburg and University of Helsinki

Inna V. Miroshnichenko – Doctor of Political Sciences, Associate Professor, Head of the Department of Public Policy and Public Administration, Kuban State University

Petr V. Panov – Doctor of Political Sciences, Professor, Chief Research Fellow, Department of Research on Political Institutions and Processes, Perm Federal Research Center, Ural Branch of RAS

Viktor N. Rudenko – Doctor of Juridical Sciences, Professor, Corresponding Member of RAS, Director of the Institute of Philosophy and Law, Ural Branch of RAS

Irina S. Semenenko – Doctor of Political Sciences, Corresponding Member of RAS, Deputy Director for Scientific Work, IMEMO RAS

Andrey V. Starodubtsev – Candidate of Political Sciences, Associate Professor, Department of Applied Political Science, Higher School of Economics – Saint Petersburg

Konstantin A. Sulimov – Candidate of Political Sciences, Associate Professor, Professor, Department of Political Science, Perm State University

Executive Secretary – Natalya M. Belyaeva, Candidate of Political Sciences, Associate Professor, Department of Political Science, Perm State University

Editorial Council

Akaha Tsuneo (Monterey Institute of International Studies, USA),

Busygina Irina (MGIMO University, Russia),

Bouchard Michel (University of Northern British Columbia, Canada),

Malinova Olga (INION of Russian Academy of Science, Russia),

Matsuzato Kimitaka (Slavic Research Center of Hokkaido University, Japan),

Morozova Elena (Krasnodar University, Russia),

Rakhshmir Pavel (Perm State University, Russia),

Ross Cameron (Dundee University, United Kingdom),

Sakwa Richard (Kent University, United Kingdom),

Smorgunov Leonid (Sankt-Petersburg University, Russia),

Fadeeva Lyubov (Perm State University, Russia)

CONTENT

<i>Arteev S. P.</i> Transnational political spaces: the problem of political agency. The Finno-Ugric world	5
<i>Guyvoronskiy Yu. O.</i> Interaction effects in mixed-member electoral systems: evidence from Russia's federal parliamentary elections	18
<i>Flyagin A. M.</i> How the portrait of the Russian governor has changed: analyzing biographies of the heads of Russian regions. 1991–2019	29
<i>Borisova N. V.</i> The fate of ‘non-ethnic regionalism’ and language claims on the regionalist agenda: Vojvodina and Istria in a comparative perspective	40
<i>Kovin V. S.</i> Gnostly regionalism: the case of Ukraine	54
<i>Ponyaev I. M.</i> Dual power conflict in Libya as a socio-political transformation process	67
<i>Belyaeva N. M.</i> Youth policy of the European Union in the 2000s: evolution of values and priorities ...	75
<i>Volkova A. V., Borisova O. V.</i> Public assessment of the innovative infrastructure development in a metropolis: challenges and lessons of the modern administrative reform	88
<i>Anisimov I., Kombaev A.</i> Features of regional political regime in the republic of Buryatia	97

Concepts and Research Tools

<i>Panov P. V.</i> Many faces of regionalism	102
<i>Minaeva E.Yu.</i> Localization of ethnic groups: tools for analizing ethnopolitical processes	116

Reviews

<i>Frolova Yu. N.</i> On the invisibility of Basque history (Book Review: «De los vascos sin historia a los vascos con historia»	127
--	-----

Information for the authors	135
--	-----